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Vážení spoluobčané!

Letos jsme rekonstruovali komunikaci od areálu p. Richterové směrem k posádce a oplocení dětského hřiště 
pod obecním úřadem. Ve spolupráci s SDH jsme zastřešili posezení v areálu – „květenského ranče“, které si 
hasiči významným způsobem vzali na sebe a za to je jim třeba vyjádřit velký dík.
Připravili jsme projekt renaturace vodního toku Květná, kde budeme pokračovat příš� rok setkáním s autory a 
hlavně veřejnos� – občany Květné, které bude v druhé polovině února příš�ho roku. 

Blíží se nám konec roku 2021, který byl po vzoru loňského roku takový jiný. Chodili jsme v rouškách, již jsme 
očkovaní a přitom někteří z nás o očkování pochybují, jestli vůbec pomůže. Doufám, že zdravý rozum zvítězí, 
pokud možno bude minimálně rozepří mezi očkovanými a neočkovanými, i když podle mého názoru je třeba se 
očkovat. Rozhodně by to neměl být důvod nějakým způsobem se napadat, poučovat, protože internet máme 
skoro všichni a některé informace jsou si tak vzdáleny od pravdy jako málo co. 

Letošní kulturní akce se i přes restrikce spojená s pandemií všechny úspěšně uskutečnily, pouť, letní kino a 
koncert skupiny ŠKWOR s hosty. Díky všem, kteří tyto akce připravili a obětavě pomohli při pořadatelské službě. 
V listopadu jsme pořádali akci Posezení u ka�čka, které bylo v sušárně a marmeládovně v Květné Zahradě. Bylo 
tam velmi příjemné prostředí a řada z vás se přišla pobavit a odpoutat od každodenních staros�. 
Minulý týden, když jsme jeli večer ze Svitav domů, tak si manželka všimla nasvíceného kruhového objezdu na 
bývalé křižovatce, kde se odbočuje na Květnou. Jsou tam rozmístěny právě čtyři svíčky. Tento týden sví� již 
všechny čtyři, které vlastně symbolizují adventní věnec. Najednou si uvědomíte, že vedle různě blikajících 
nasvícených domů a zahrad, je tohle takové příjemné připomenu� se zamyslet, jestli ty Vánoce nemají za sebou 
něco hlubšího, než jen ten shon, kterými je doprovázen.

Proběhla úspěšně změna územního plánu, která nám umožnila požádat o dotaci na rekonstrukci hřišť u posádky 
a obecního úřadu, které budou doplněny o prvky pro dospělé.

Rekonstrukce komunikace R 34 nás v dobrém slova smyslu „přinu�la“ postavit a zapla�t osvětlený přechod pro 
chodce, kde umístění bylo stanoveno policií ČR, a proto se nachází na novém místě, něž jsme byli zvyklí. 

Dále jsme požádali o dotaci na rekonstrukci místních komunikací, to jsou ty namalované číslice na některých z 
nich. 

Velice důležitý projekt, který jsme realizovali je Strategický plán rozvoje obce Květná na léta 2021 – 2030, který 
veřejnost oslovoval, co pálí občany a zastupitelstvu obce určoval priority v budování obecní infrastruktury.

Děkuji za vánoční výzdobu návsi panu Stanislavu Hasoňovi a Radku Milotovi.

                               S úctou                                                                                    Ing. Petr Škvařil

Na závěr mi dovolte, abych vám popřál klidný adventní čas, hezké svátky, pevné zdraví, hodně štěs� a ať se vám 
splní vaše přání, třeba i ta vánoční.

                                                                                                                            starosta obce Květná



Několik vět k problema�ce volného pobíhání 
psů v lese a na honebních pozemcích.

• Mimo vliv vůdce: pes, který je vzdálen více jak 200 m 
od nejbližší nemovitos� sloužící k bydlení, a nelze jej 
přivolat, ani jinak ovlivnit, aby nepronásledoval zvěř. 
O jak dlouhou dobu se musí jednat, zákon 
nespecifikuje.

Otázka volného pohybu psů v honitbách je často 
probírané téma na různých internetových diskusních 
fórech, především majitelů psů, kteří se rozvášněně 
pohoršují nad konflikty s vlastníky či uživateli honiteb. 
Neznalost zákona neomlouvá, a proto je třeba znát 
základní práva a povinnos� majitele psů, aby nedošlo 
ke zbytečným ztrátám a citovým újmám.
Zákon o myslivos� č. 448/2001 Sb. je základní zákon, 
který mimo jiné upravuje volný pohyb psů a koček v 
polních a lesních honitbách, včetně jejich sankčních a 
dalších opatření. Hlavním zájmem je život a zdraví 
pronásledované zvěře.

 Dnes a denně se jak já, tak moji kolegové z 
mysliveckého spolku setkáváme s problémem volně 
pobíhajících psů v honitbě. Snažíme se s majiteli psů o 
tomto nešvaru mluvit, ale málokdy se setkáváme s 
pochopením a porozuměním, spíš naopak.

Vážení spoluobčané, návštěvníci přírody a lesa, chtěl 
bych se na Vás obrá�t, jako myslivecký hospodář a 
myslivec, který se denně pohybuje v honitbě při 
výkonu práva myslivos�.

 Proto jsem se rozhodl  napsat tento 
příspěvek, který se pokusí toto téma majitelům psů 
osvětlit. Omlouvám se, že bude pro někoho možná 
příliš strohý a suchý, díky citaci zákona o myslivos�.

• Honitba – tvoří ji honební pozemky polní, lesní nebo 
smíšené, které orgán státní správy myslivos� uznal za 
honitbu. Ostatní pozemky jsou nehonební. Za 
honitbu se také považují i nehonební pozemky, 
kterými jsou například silnice, polní a lesní cesty 
procházející honitbami. Z hlediska majitele psa, 
neznalého zařazení pozemků jako honiteb, 
doporučuji považovat všechny pozemky 200 m od 
obytných budov za honební.

Pár základních pojmů

Na vlastníky psů a koček se vztahuje ustanovení § 21 
odst. 3 zákona o myslivos�, které jim bez výjimky 
zakazuje psy a kočky nechat volně pobíhat v 
honitbě. Pes i kočka musí být na vodítku. Možnost, 
aby se pes vzdálil z vlivu svého vůdce, a to jen 
přechodně, se týká jen psů loveckých, slepeckých, 
zdravotnických, vojenských a služebních.

Ustanovení § 21 odst. 3 zákona o myslivos�

Zákaz volného pohybu psů a koček se vztahuje i na 
účelové komunikace, které jsou honebními 
pozemky. Zákon volného pobíhání psů na silnicích 
procházejících honitbou je uveden v předpisech o 
silničním provozu a říká, že pes na nich musí být 
veden na vodítku.

Majitelé psů často argumentují, že je pes volně z 
důvodu výcviku. Výcvik psů v honitbě však není 
dovolen. Není-li tento povolen, je jiný výcvik 
považován za volné pobíhání psů v honitbě. Výcvik 
loveckých psů (ostatních pracovních plemen) v 
honitbě je tedy možné provádět, ale jen s předchozím 
souhlasem jejího uživatele a za podmínek jím 
stanovených: určené místo, místo s řídkým výskytem 
zvěře, denní či roční doba, periodicita, počet psů na 
výcvik aj.

Je třeba se dohodnout s uživatelem honitby
Chcete-li svého psa cvičit v honitbě, je třeba se na tom 
dohodnout s uživatelem honitby. V opačném případě 
riskujete, že vám psa někdo zastřelí. Skutečnost, že 
byl pes zastřelen při nedodržení podmínek zákona o 
myslivos�, musíte v tomto případě dokazovat vy. 
Jinak řečeno, důkazní břemeno leží na majiteli 
(výcvikáři psa). Oprávnění k usmrcování uvedených 
psů a koček má myslivecká stráž ze zákona, resp. z 
�tulu svého ustanovení a schválení.



Buďme k sobě slušní a tolerantní

Otázka volného pohybu psů v honitbách z pohledu 
zákona je jedna věc. Otázka určité vzájemné 
tolerance a ohleduplnos� je věc druhá. Buďme k sobě 
slušní a tolerantní. Myslivce a pejskaře by měla 
spojovat láska k přírodě. Jdete-li se svým psem do 
honitby, chovejte se tak, abyste vy i vaši psi zvěř 
nerušili. Musíme se přizpůsobit neúprosné realitě a 
mít psa stále plně pod kontrolou. Předejdeme 
zbytečným konfliktům, nebo situacím, kdy může být 
pro našeho psího kamaráda již pozdě, vzhledem k 
rostoucí agresivitě divokých prasat, předejdete 
zraněním Vašich psích kamarádů, která končí velmi 
často jejich smr�. 

 myslivecký hospodář MS NOVA Pomezí

 Na závěr Vám všem přej i  pokojné a 
požehnané Vánoce, štěs� a zdraví v roce 2022.

       
MVDr. Jiří Teplý

Děkujeme Vám, že i tentokrát máme možnost a 
naději u toho být společně.

Vážíme si přízně, kterou jste nám vždy při Tříkrálové 
sbírce vyjádřili Vaší štědros� a �m i upřímným 
zájmem o charitní služby a projekty, které Tříkrálovou 
sbírkou podporujeme. Věříme, že i při nadcházející 
sbírce budeme vzájemně propojeni. Pojďme se spolu 
opět zapojit do největší sbírkové akce v republice ... ... 
Pomůžeme tak vytvořit nejen příběh, ale i skutečnost 
o lidské dobrotě, blízkos�, sdílení a pomoci.

Tříkrálová sbírka 2022 bude probíhat od 1. do 16 
ledna 2022. Do sbírky bude možné přispět variantou 
on-line na číslo sbírkového účtu: 66008822/0800 
vedeného u České spořitelny, a. s. Praha – pokud u 
platby uvedete variabilní symbol 777955021, bude 
příspěvek poukázán přímo Oblastní charitě Polička. 
Vzhledem k tomu, že i průběh Tříkrálové sbírky musí 
respektovat aktuální epidemiologická opatření, 
připravujeme obdobu loňské varianty koledování. 
Jsme opět v jednání ohledně umístění kasiček na 
obecních úřadech, v obchodech, v kostelích či na 
farních úřadech apod.  Vzhledem k omezením se 
obchůzka koledníků uskuteční jen zcela výjimečně, za 
příznivých podmínek, pokud to aktuální situace 
dovolí. Děkujeme všem za pochopení. Bližší aktuální 
informace načerpáte přibližně od poloviny prosince 
na www.policka.charita.cz.

Vážení a milí přátelé, další kalendářní rok se nám 
pozvolna nachyluje ke svému konci ... můžeme se 
ohlížet za �m, co je za námi, a můžeme také vyhlížet to 
nové, co je před námi. Ať nás všechny to obojí naplní 
pokojem a rados� - a pocitem, že právě tady a teď 
jsme na správném místě, ze kterého se můžeme 
rozhodnout být sami tou změnou, kterou chceme 
vidět ve světě.

V první polovině ledna roku 2022 se opět těšíme na 
Tříkrálovou koledu, tradiční projekt Charity ČR.



AR Stáj Květná svou činnos� navázala na starší spolek, 
který začal v obci Květná působit již v roce 2012. 
Přesídlení stáje předcházela jednání s obecním 
zastupitelstvem o vyjádření souhlasu s předloženým 
projektem stáje, který definoval budoucí činnos� 
stáje a možnos� jejího rozvoje.  Po schválení projektu 
obecním zastupitelstvem došlo za pomoci pana 
starosty k získání potřebných pozemků a vyřízení 
nutných povolení. Následně byla zahájena stavební 
činnost, která trvá do současnos�.

Od počátku svého působení v obci nabízí AR Stáj 
Květná možnost ustájení koní, výcvik koní, rekreační 
ježdění, sportovní parkurové a drezurní ježdění, 
hipoterapii, jezdeckou školu, ježdění v dámském 
sedle a letní jezdecké tábory. S postupným 
dobudováváním a rozvojem celého areálu se výše 
uvedené ak�vity rozrůstaly. Stáj v současnos� 
zaměstnává 4 pracovní síly a řadu externích 
spolupracovníků, kteří se věnují péči o koně, 
tréninkové činnos� a práci s  klienty.  

Na následujících řádcích bychom rádi jednotlivé 
činnos� stáje představili podrobněji.

AR Stáj Květná z. s.

Jezdecká škola

Jezdeckou školu vede Aneta Langrová, která své 
dovednos� získala pod vedením několikanásobné 
mistryně ČR v drezurním ježdění Hany Vášáryové.  
Naše jezdecká škola vzdělává jezdce od 3 let. Věnuje 
se tedy tréninku různých kategorií  jezdců od úplných 
začátečníků až po přípravu na složení zkoušky 
základního výcviku jezdce, která absolventa  
opravňuje k účas� na oficiálních závodech.  V 
současné době školu navštěvuje kolem 80 
spokojených klientů.

Skokovou přípravu pokročilých jezdců vede Aleš 
Richter, který je účastníkem extraligy českého 
jezdectví – Českého skokového poháru. Sám se 
nadále vzdělává, ak�vně se účastní soustředění se 
špičkovými českými a zahraničními trenéry. Součás� 
jeho trenérských ak�vit je doprovázení jezdců na 
skokových závodech. 

Mezi  úspěchy našich klientů patří vítězství Adély 
Kratěnové s klisnou Pretoria Elaine a 3. místo její 
sestry Kristýny Kratěnové s valachem Larinjo  v Hobby 
seriálu Třeš�na Háj v roce 2019. V roce 2020 se 
umís�lo družstvo ve složení Tereza Soukalová  s 
Gyliconem, Lydie Burešová s Gnoel, Dana Beranová s 
Shu�erfloh a Lucie Pešková s Michelangelem na 3. 
místě na  mistrovství Východočeské oblas�. Ve 
stejném roce  Lucie Pešková s Michelangelem 
obsadila 3. místo v soutěži  mistrovství žen 
Východočeské oblas�. V letošním roce vyhrála 
mistrovství žen Východočeské oblas� Denisa 
Menšíková v sedle Eliota. Velkým úspěchem bylo pět 
vítězství Anety Langrové s Kassy Boyem na šes� 
drezurních soutěžích. Aleš Richter s klisnou Nice 
Vivant obsadil 3. místo ve finále moravské čás� 
Amateur  Jump Tour.  Naše vůbec nejmladší 
jedenác�letá reprezentantka Leona Soukalová splnila 
podmínky kvalifikace pro účast na mistrovství ČR v 
parkurovém skákání v kategorii dě�. Neméně si 
vážíme mnoha dalších úspěchů našich reprezentantů 
v řadě  skokových i drezurních soutěží!



Hipoterapii v naší stáji vede MUDr. Veronika Křenková. Její služby 
využívají Speciální škola Polička, Charita Polička i individuální 
klien� ze širokého okolí. K této ak�vitě jsou koně speciálně 
trénovaní, a to pouze �, kteří mají předpoklady pro tuto 
specifickou práci. Hipoterapie klade zvláštní požadavky i na 
personální zajištění. Při každé lekci je třeba zvlášť pracovat s koněm 
a další terapeut se věnuje klientovi. 

Hipoterapie

Tábory

Již řadu let se stáj věnuje pořádání letních táborů pro dě�, a to 
formou příměstských i pobytových táborů.  V průběhu šes� letních 
týdnů se dětským klientům věnují táboroví vedoucí, kteří 
připravují denní ak�vity rozdělené do dvou bloků. Dopoledne jsou 
vyhrazena výuce  péče o koně a základům jezdectví. Odpoledne 
mají dě� vyplněna volnočasovými ak�vitami. Radost nám dělá 
spokojenost dě�, které se k nám opakovaně vrací.



Valach Car Pento, který byl taktéž námi připraven, byl odprodán 
mladé juniorce, která se s ním úspěšně účastní soutěží ve 
všestrannos�. Další koně i po základním výcviku zůstávají v naší 
stáji a se svými majiteli  úspěšně reprezentují nejen domovskou 
stáj, ale také obec Květná. 

Výcvik koní

Manželé Richterovi se věnují výcviku koní od tzv. obsednu� 
mladých koní, přes jejich první sportovní zkušenos�, až po jejich 
účast na mezinárodních závodech. Mezi úspěchy, kterých si 
ceníme, patří například vítězství klisny Holly ve zkouškách 
základního výcviku tříletých klisen nebo úspěchy námi připravené 
klisny Convety, která byla prodána mladé juniorské jezdkyni, 
kterou následně  úspěšně provedla závody na mistrovství ČR  i 
mezinárodními závody. Na její další úspěchy se těšíme! 

Mimořádné ak�vity

K mimořádným a jistě zajímavým ak�vitám stáje patří například 
účast našich koní ve slavnostních historických průvodech 
(kupříkladu Slavnos� královny Elišky v Hradci Králové), smutečních 
průvodech, kde se uplatňují naši fríš� hřebci, zapřažení do 
historického kočáru. Zcela mimořádnou událos� bylo natáčení 
celosvětové reklamy firmy LEGO Rebuild  the World  v roce 2020, 
kde naše klisna Agáta byla hlavní koňskou hvězdou. 

                    Za AR Stáj Květná z. s. 

Závěrem bychom rádi vyjádřili radost z toho, že tvrdá 
práce spojená s chovem a výcvikem koní, s tréninkem 
jezdců nese své výsledky. Úspěchy klientů naší  stáje  
výraznou měrou přispívají k reprezentaci obce 
Květná, jejíž jméno se tak dostalo do širokého 
povědomí nejen jezdecké veřejnos�. 



           Václav Cílek

        Zdroj dotazníku: www.cestyvenkova.cz

Vážení spoluobčané,

na území katastru naší obce vzniká studie celoplošné nápravy krajiny (tzv. model Živá krajina). Záměrem 
studie není jen navrhnout opatření v krajině, nýbrž i cesta a způsob, jak se k výsledné podobě dojde - 
spolupráce. Spolupráce občanů, zastupitelů a odborníků přes krajinu. Krajinná inženýrka Adéla Homolová 
nám zprostředkuje hlubší pohled na krajinu v okolí naší obce, poodhalí slabé a silné stránky, navrhne možná 
řešení problema�ckých míst a vyhotoví návrh na řešení konkrétních lokalit. Na Vás, občany, se obracíme s 
prosbou spolupodílet se na celé akci prostřednictvím dotazníků. Poskytnout informace o místech v krajině, 
která vnímáte jako významná a hodná ochrany, předat informace o jejich historickém i současném využívání. 
Poskytnout informace o tom, čeho si v krajině všímáte a co Vás trápí. Budeme rádi za každý Váš podnět, návrh, 
námět. Vyplněné dotazníky vložte, prosím, do krabic umístěných na dvou místech: Obecní úřad v Květné a 
obchůdek v Květné nejpozději do 7. 1. 2022. O výsledcích ankety Vás budeme informovat. 

      Stejně jako člověk přetváří krajinu, přetváří krajina jeho.

Dotazník v rámci projektu Par�cipa�vní plánování zadržování vody v krajině

Za tým lidí, kteří s přípravou studie nápravy krajiny pomáhají 

Projekt podpořila Nadace OSF v rámci programu Ac�ve Ci�zens Fund, jehož cílem je podpora občanské 
společnos� a posílení kapacit neziskových organizací. Program je financován z Fondů EHP a Norska.

Lukáš Kovářík
Ing. Adéla Homolová

Hlášení erozních událos�

Jedna z možnos�, co můžeme v nápravě krajiny dělat, je hlášení erozních událos�. Návod a postup, co se s 
nahlášenou událos� děje je popsán dále. Kontaktní osobou v Květné při erozní událos� je zastupitel Lukáš 
Kovářík (739 089 102). Nahlásit takovou událost je vhodné co nejdříve, co se událost stane. Pokud na nějaké 
lokalitě bude nahlášena erozní událost opakovaně, musí se zemědělské subjekty řídit určitými pravidly, 
vhodnými osevními postupy. Naší snahou není znepříjemňovat zemědělcům jejich činnost. Naopak, snahou 
je zachránit zemědělskou půdu a zamezit škodám z přívalových srážek.



Hlášení erozních událos� způsobených přívalovými povodněmi

Celkově je proces dlouhý ☹.

Měl by se využívat pro�erozní osevní postup.

I na silně erozně ohrožených půdních blocích se objevuje nevhodná plodina náchylná k erozi (kukuřice, 
brambory, řepa, bob setý, sója, slunečnice a čirok).

           článek připravila Mgr. Lenka Ondráčková, Ph.D. v rámci školení lokálních koordinátorů Živé vody

● Nafo�t a zdokumentovat projevy eroze půdy, její dopad (bahno na dvorku, na silnici a pokud možno i 
pole, dráhy soustředěného odtoku – stružky, kudy tekly proudy vody s bahnem).

Co tedy dělat když najdu projevy eroze na poli nebo dokonce dojde k vyplavení v zastavěném území 
(intravilánu)? 

● Pracovník SPÚ pak provede vlastní terénní šetření a i na základě zaslaných podkladů zanese do 
mapové prohlížečky  - s datem, popisem událos�, fotodokumentací, vymezením h�ps://me.vumop.cz/
zasaženého půdního bloku (pokud ne, urgovat).

● Spolupracovat se starostou obce a s ostatními poškozenými – ideálně, aby z obce komunikoval se SPÚ 
(Státní pozemkový úřad) jen jeden člověk 

● Můžete připojit informaci o srážkách (mm za časovou jednotku) - data z některé z blízkých 
srážkoměrných stanic (např. ČHMÚ, z Povodňového portálu – , místní amatérš� www.edpp.cz
meteorologové).

●  Je potřeba nahlásit erozní událost na konkrétní pobočku SPÚ (kontakty na jejich webu 
h�ps://me.vumop.cz/editors/all/) -  volat na mobil.
● Poslat podklady (fotky, videa, mapku) s polem, které ohrozilo obec, emailem konkrétnímu 
pracovníkovi.

● VÚMOP připraví podklady pro MZe pro každoroční aktualizaci podkladové vrstvy erozní ohroženos� v 
LPIS, pro přeřazení čás� monitorovaných dílů půdních bloků s projevem eroze do vyššího stupně ochrany (do 
mírně erozně ohrožených (MEO) nebo silně erozně ohrožených (SEO) oblas� – můžete se podívat na LPIS. 
( )h�p://eagri.cz/public/app/lpisext/lpis/verejny2/plpis/
● SZIF pak vymáhá pos�h při nevhodném hospodaření.

● Zaznamenaná erozní událost bude zpracována a vyhodnocena pracovníky Výzkumného ústavu 
meliorací a ochrany půdy (VÚMOP, v.v.i). Ti analyzují příčiny vzniku monitorovaných událos� a sta�s�cky 
vyhodnocují informace o evidovaných událostech s cílem přípravy podkladů pro návrhy efek�vních 
preven�vních opatření. 

          Příklad erozní událos� po bleskové povodni z obce Domanín, zdroj: obec Domanín

https://me.vumop.cz/
http://www.edpp.cz/
https://me.vumop.cz/editors/all/
http://eagri.cz/public/app/lpisext/lpis/verejny2/plpis/


Díky schválení takzvaného milos�vého léta jsou lidem, kteří spadli kvůli dluhům u státních ins�tucí 
do exekuce, odpuštěny veškeré úroky, poplatky advokátům či penále. Dlužník tedy musí zapla�t 
pouze jis�nu (počáteční dluh) a 900 korun (750 korun plus DPH), na náklady exekutora za uzavření 
exekuce. Milos�vé léto tak představuje šanci pro lidi vymanit se ze svých dluhů a začít znovu 
normální život:
 

Milos�vé léto se ale týká pouze dluhů vymáhaných soudním exekutorem. Dluhy, které vymáhají 
některé společnos�, sice exekucí, ale sami, ne prostřednictvím soudního exekutora, spadají mezi 
exekuce daňové a na ty se milos�vé léto nevztahuje.

Milos�vé léto

Co to je? Je to jedinečná příležitost, která umožnuje desítkám �síc lidí vymanit se z dluhové pas�. 
Probíhá po dobu tří měsíců, a to od 28.10. do 28.1. Je to v prvním případě velká šance pro mnohé 
dlužníky s malou jis�nou. Tedy ty dlužníky, kteří dlužili na počátku rela�vně malou částku, kterou 
nespla�li a která v průběhu času narostla tak, že už ji spla�t nejsou schopni.  

Nejdůležitější je začít jednat. V případě, že si někdo není jistý, jakým způsobem by měl postupovat 
nebo na koho se obrá�t, může využít pomoci například Občanské poradny v Poličce. Tel: 461 723 758 
nebo 731 598 812. Zde Vám budou poskytnuty dostatečné informace i pomoc při jednání s 
exekutorem.

Koho se milos�vé léto týká? Těch kteří dluží například obcím, zdravotním pojišťovnám, 
nemocnicím, dopravním podnikům, technickým službám měst a obcí, ale třeba i společnos� ČEZ. 

Milos�vé léto představuje pro dlužníky novou šanci. V mnoha případech dochází k tomu, že 
původní pohledávka se během několika let, díky exekučnímu vymáhání zvýší tak, že jí již dlužník není 
schopen uhradit. Z 1500 korun za neuhrazenou pokutu u dopravního podniku se tak pokuta snadno 
vyšplhala až na 60 �síc korun, tedy čtyřicetkrát tolik.

V řadě případů je příslušenství i nemravně vysoké díky špatným zákonům, které zde byly. Například 
mnoho let byl úrok z prodlení za dlužné nájemné 90 % ročně. 

Je potřeba oslovit exekutora se žádos� o určení jis�ny, a tu potom uhradit i s poplatkem za ukončení 
exekuce. Mnoho lidí nemá peníze na uhrazení jis�ny, tedy původního dluhu, a proto se domnívají, že 
milos�vé léto využít nemohou. Existují organizace (Člověk v �sni; Charita) které mají vyčleněné 
prostředky a mohou je poskytnout právě těm, kteří jsou v situaci, kdy nemají dostatek financí na 
uhrazení původní dlužné částky.



 Chtěla bych na tomto místě poděkovat všem našim zaměstnankyním za odvedenou práci a za 
nás i dě� přeji všem našim občanům klidné proži� vánočních svátků a hodně štěs� a zdraví do 
nového roku.

 Naše činnost je opět poznamenaná koronavirovou epidemií – ve školce panují hygienická 
opatření pro� covidu, jsou omezené akce jak v MŠ tak mimo ni. Např nám odložili divadelní 
představení v Poličce, byl zrušen Den stromů, který pořádá Ekocentrum Skřítek, proza�m jsme 
neuskutečnili projektový den, který domlouváme v dílně pana Jindřicha Mlynáře, a opět jsme zrušili 
vánoční besídku v kostele. A tak se za�m uskutečnilo pouze „Dýňování s lampionovým průvodem“. 
Dě� si tvořily z papíru (dýně, duch či netopýr), zdobily si perníčky a samozřejmě dlabaly a vykrajovaly 
dýně. Po setmění se vydaly na cestu vesnicí s lampiony. Příjemný podvečer nám kazil pouze studený 
silný vítr.

          Mar�na  Svojanovská

Zprávičky ze školky

 V letošním školním roce navštěvuje mateřskou školu 15 dě� ve věku od 2 do 7 let.  



3. Těšíme se na novou štědrovečerní pohádku, na 
kterou se všichni společně podíváme.

 

2. Věnujeme se v klidu vánočním zvykům, jako je li� 
olova, pouštění skořápek, krájení jablek, u toho každý 
rok fo�me dě�, jak rostou. 

Protože být superženou je prostě nesplnitelné! 
Vánoce nejsou přece o tom, kolik vánočních besídek 
s�hneme a kolik na ně napečeme cukroví. Nejsou ani 
o tom, zda se nám v práci podaří dotáhnout všechny 
úkoly a doma vycídit úplně všechno od podlahy až po 
strop. Hlavně nezapomenout kapra, olovo, dárky pro 
babičku a milion dalších věcí. Do toho na ulicích 
všechno bliká a hraje a člověk nemá ani chvilku pro 
sebe. U vánočního stromečku pak jenom bezduše 
zazpívá koledy a u pohádky odpadne. Anebo to může 
být i jinak?

Máme své oblíbené vánoční pohádky, některé už 
známe zpamě�, jiné jsme si zamilovali teprve 
nedávno. 

1. Večeříme beze spěchu, protože máme dost času.

Přesunuli jsme rozbalování dárků na ráno 25. 
prosince (a to nejenom v tom prvním roce, ale za�m v 
každém dalším) a získali �m strašně moc:

Alena Vorlíčková: Proč nemám pocit viny, 
když se o Vánocích dívám na pohádky?

Když jsme se připravovali na první Vánoce s našim 
ročním synkem, řešili jsme velké dilema. Dodržet 
tradice, které se v našich rodinách a v celém Česku s 
Vánocemi pojí a které jsme i my několik společných 
bezdětných let c�li, nebo vytvořit pohádkové vánoční 
kouzlo pro naše vymodlené děťátko? Obojí najednou 
se z různých důvodů splnit nedalo. Po dlouhém 
nelehkém rozvažování, které trvalo několik týdnů, u 
nás vyhrálo vánoční tajemné čarování.

Vánoční kouzlo, nebo tradice?

5. Dě� byly ráno odpočinuté, měly na své dárky celý 
den a na společné sledování nejoblíbenějších 
pohádek taky, protože jsme od té doby návštěvu u 
rodiny o jeden den posunuli.

4. Když byly dě� malé a Ježíšek nám ještě nosil i 
stromeček, měli jsme s manželem celý Štědrý večer 
na jeho nazdobení. Pouštěli jsme si Tři oříšky pro 
Popelku, pak podobnou pohádku pro dospělé Pre�y 
Woman, popíjeli víno, balili dárky a užívali si sváteční 
pohodu ve dvou.

Čas na pohádky

Vánoce jsou u nás obdobím, kdy cí�me magickou moc 
svátečních dní a nocí na konci roku, těšíme se z 
příchodu něčeho nového a spolu s přírodou 
zvolňujeme tempo a odpočíváme (je to docela 
jednoduché, protože do lesa to máme pár kroků, 
světla a hluk velkoměsta nás neruší). Čas společně 
strávený s pohádkami si v žádné případě nevyčítáme, 
ale těšíme se na něj a užíváme si ho. Máme své 
oblíbené vánoční pohádky, některé už známe 
zpamě�, jiné jsme si zamilovali teprve nedávno. První 
televizní pohádkou, kterou mám spojenou s 
nejranějším dětstvím, je černobílá Popelka. Ta se 
nesměla dlouhá léta vysílat, a když jsem ji pak viděla 
znovu jako dospělá, líbila se mi a líbí úplně stejně jako 
o Vánocích, když jsem byla malá. A za�m poslední 
Princezna zakletá v čase, kterou jsme tento týden 
viděli už dvakrát, nás velmi zaujala �m, že hlavní 
hrdince nestačí tři pohádkové pokusy, ale opakuje 
svůj narozeninový den snad stokrát, neustále se 
zlepšuje, až nakonec získá lásku a zachrání království.

A víte co? Vůbec nic se nestalo. Každý má možnost 
volby, záleží jenom na tom, co je pro nás důležitější. 
Zboří se svět, když něco uděláme jinak? Jde jenom o 
to si to dovolit. Dodržovat zvyky se skřípěním zubů 
jenom proto, že se to u nás v rodině tak dělá už desítky 
let nebo že to tak dělají všichni, asi nemá moc smysl. 
Naše dě�, které jsou už skoro dospělé, s �m nikdy 
neměly a nemají problém (kdyby měly, tak bychom to 
zase nějak přehodno�li).



Další českou specialitou je celá řada oblíbených 
pohádek o čertech – S čerty nejsou žerty, Čer� brko, 
Láska rohatá nebo Čertoviny. Čer� se dostali do 
pohádek jako zhmotnění zla a trestu, jako 
představitelé zlých a temných stránek lidské 
existence. Naším typickým národním rysem je ale 
dělat si ze všeho legraci, proto i čer�, kterých se 
všichni v dětství  na Mikuláše bojíme, jsou 
představováni většinou jako hloupí, špinaví, 
nemotorní, a nebo lidem dokonce pomáhají.

Proč bychom se za čas strávený u pohádek 
neměli stydět?

Na setkáních s dětmi ve školách a v knihovnách po 
celé republice si pokaždé potvrzuji, jak jsou pohádky 
důležité, jak je na dětech vidět, jestli klasické pohádky 
znají, nebo ne. Vlastně je to důležité nejen pro ně, ale 
i pro nás dospělé. Síla představivos� a kouzlo 
pohádkového slova je silnější než zákon gravitace. 
Pohádky jsou hojivé pro všechny hlavně proto, že 
postavy v nich jsou vlastně čás�, které má člověk 
všechny v sobě, a ten boj dobra se zlem se odehrává v 
každém z nás. Dobrá zpráva je, že v našich českých 
pohádkách i přes různé strašidelné peripe�e vždycky 
všechno nakonec dobře dopadne.

O nás Češích se říká, že máme vřelý vztah ke sledování 
pohádek na Vánoce a jsme velmi nároční k té 
štědrovečerní. Ta musí být opravdu úžasná – skvělé 
herecké obsazení, nádherné prostředí, v�pné hlášky 
namíchané v tom správném poměru, ideálně s 
pěknými písničkami a působivou hudbou, za mě i s 
nerušivým užíváním jazyka. A vrchol dokonalos� je, 
když se pohádkový příběh odehrává v zimě, třeba Tři 
oříšky pro Popelku, Dvanáct měsíčků, Anděl Páně 1 i 
2, které patří mezi nejoblíbenější. U nás doma si ještě 
hodně všímáme lokalit, kde se pohádka natáčela, 
zrovna dvě jmenované se odehrávají v kulisách 
oblíbeného skanzenu v Rožnově pod Radhoštěm a v 
kouzelném Českém Krumlově.

       12. 12. 2021 autor/ka: redakce EDUzínu

Moje dcera má pohádky nejradši, protože je v nich 
naděje, že se i ta nejzapeklitější situace vyřeší. A já 
třeba už vím, že podle jungiánské psychologie ty 
pohádkové pomocníky, hodné babičky a dědečky, 
dobré víly, mluvící zvířátka, máme taky každý v sobě, 
jsou to naše silné stránky, o kterých ještě nevíme a 
musíme je teprve objevit.

Před dvěma lety mě pozvala blízká žena na 
pohádkovou konferenci, kterou si nadělili terapeu� 
sami sobě jako předvánoční dárek. A byl to opravdu 
skvostný den ve skvělé společnos�. S pohádkami 
jsme se v sobě dostali hodně hluboko. Podívali jsme 
se třeba na postavu krále právě v českých filmových 
pohádkách. Při sledování ukázek a hledání odpovědí 
na připravené otázky mi spousta věcí došla. V životě 
je taky důležitá změna starého za nové. A to teď velmi 
silně vnímáme, že se děje nejen u nás, ale na celém 
světě. Všichni víme, kdo by nás měl řídit, jaký by měl 
být dobrý panovník, ten, který vystřídá starého 
nemohoucího nebo krutého krále. Taky jste si 
vzpomněli na krále v oblíbené Pyšné princezně, 
Zlatovlásce nebo Princezně se zlatou hvězdou na 
čele?

A letošní pohádková konference, třikrát přeložená, 
byla o touze. Jak zvláštní! Pohádky jsou plné touhy a 
naše životy také. S úžasem jsme poslouchali krásná 
slova filozo�y Anny Hogenové, která nás v těchto 
náročných chvílích drží nad vodou. Ještě dnes mi v 
hlavě zní její věty: „Člověk potřebuje pohádky a cí�t 
se doma. Laskavé pohádky patří do posvátna, prozáří 
přítomnost, člověk je doma a je mu krásně. Nemůže 
být jenom naplánovaný systémem, nestačí jenom 
racionalita. Je zapotřebí něco, co je nevýslovné. 
Člověk se dostane do jiných horizontů, nežije v 
každodenním životě. Pohádky jsou životadárná 
záležitost.”

Proto se můžeme na ty nejlepší filmové pohádky dívat 
každý rok znovu a znovu. Dotýkají se naší duše a my se 
za to nemusíme vůbec stydět. 



1) na místě X doplnit číslo domu (popř. i číslo bytu)

Oznámení z obecního úřadu

Poplatek na úhradu komunálního odpadu pro rok 2022
Dne 16.12.2021 byla schválena obecně závazná vyhláška o místním poplatku na svoz 
komunálního odpadu.

Představenstvo společnos� LIKO SVITAVY a.s. na svém zasedání schválilo výši poplatku na rok 
2022 za svoz a odstranění komunálních odpadů, za svoz a odstranění nebezpečných odpadů, 
zajištění separovaného sběru využitelných složek komunálního odpadu a zpětného odběru 
vyřazeného elektrozařízení. Poplatek byl schválen ve výši 852 Kč včetně 15% DPH. Tuto částku 
pla� Obec Květná za každého občana, který je trvale přihlášen k pobytu v Květné, a rekreační 
objekty. 

Pro rok 2022 byla stanovena částka 780,- Kč za osobu a rok.

Poplatek je splatný v termínu do 30. 6. příslušného kalendářního roku. (V případě, kdy poplatková 
povinnost hrazená zástupcem převyšuje částku 1000 Kč, je možno poplatek zapla�t ve dvou 
stejných splátkách s termíny splatnos� do 30.6. a 30. 9. příslušného kalendářního roku. 

3 nezaopatřené dě� v rodině:                        420,- Kč (za dítě)  

Vznikne-li poplatková povinnost po datu splatnos� uvedeném výše, je poplatek splatný 
do 30-� dnů od vzniku poplatkové povinnos�.

Poplatek můžete uhradit hotově na pokladně obecního úřadu nebo bezhotovostním převodem 
1)na účet obce Květná, vedeného u ČS a.s., č.ú.1283345379/0800, VS 1340X

Samostatně žijící starobní důchodce:           516,- Kč

--------------------------------------------------------------------

Objekt určený k rekreaci:                                 780,- Kč

1 – 2 nezaopatřené dě� v rodině:                  456,- Kč (za dítě)

Starobní důchodce:                                          684,- Kč
Snížené sazby: 

Dospělá osoba:                                                  780,- Kč

4 a více nezaopatřených dě� v rodině:        osvobozeno 

Režim placení



24.12., 25.12., 26.12. a 1.1. zavřeno.  

Otevírací doba v obchůdku v době svátků: 
 27.12. - 31.12. bude otevřeno od 7:00 do 12:00 hodin, pečivo pouze na objednání den předem 
do 11 hodin. 

Středa 22.12. od 8:00 do 14:00 hodin
Pondělí 27.12.  ZAVŘENO
Středa 29.12. od 8:00 – 12:00 hodin

STOČNÉ V ROCE 2022
Stočné v obci Květná v roce 2022 bude ve výši 30 Kč včetně DPH.

Vánoční bohoslužba v Květné 
25.12. 2018 v 9:00 hodin bude mše svatá v kostele sv. Vavřince, která bude sloužena za živé a 
zemřelé občany Květné a smíření s minulos�. 

Svoz nebezpečného odpadu je zajištěn 2x ročně a svoz velkoobjemového odpadu 1 x ročně (skříně, 
koberce, sedačky, apod.) při svozu nebezpečného odpadu.

Úřední hodiny na obecním úřadě v Květné v době svátků:

Do poplatku není zahrnut stavební odpad z rekonstrukcí a výstavby bytů a domů včetně azbestu, 
asfaltu a asfaltových lepenek a dále odstraňování pneuma�k a odpadů, které občan odevzdá na 
překladiš� odpadů. 

Mobilní svoz velkoobjemového odpadu proběhne 11.5.2022 také od 10 hodin. 
Mobilní svoz nebezpečného odpadu proběhne 11.5.2022 a 12.10.2022 od 10 hodin.

                            Mariánská 1137, tel.: 461 614 614                      

                       Mariánská 1137, tel.:  461 614 614

                      tel.: 461 614 569

29.12.2021  MDDr. Elčknerová Irena Litomyšl-Polička Polička, 1. Máje 606, tel.: 733 152 435

8.-9.1.2022  MUDr. Vladimír Oliva s.r.o. Lékař stomatolog Kononenko Oleksandr Litomyšl-Polička Litomyšl, 

28.12.2021  MUDr. Cacek Tomáš Litomyšl-Polička Trstěnice 184, tel.: 461 634 157 

25.-26.12.2021 MUDr. Vladimír Oliva s.r.o. Lékař stomatolog Kononenko Oleksandr Litomyšl-Polička Litomyšl,

27.12.2021  MUDr. Ivana Burešová s.r.o. MUDr. Burešová Ivana Litomyšl-Polička Litomyšl, Smetanovo nám. 97 

24.12.2021  ADADENT s.r.o. MUDr. Adamec Stanislav Litomyšl-Polička Polička, Hegerova 373, tel.: 461 725 987

Zubní pohotovost přes svátky:

30.12.2021  MUDr., MBA Feltlová Eva Litomyšl-Polička Bystré, nám. Na Podkově 25, tel.: 606 182 715
31.12.2021  MDDr. Kašpar Miroslav Litomyšl-Polička Polička, Růžová 195, tel.: 775 724 524
1-.-2.1.2022 MUDr. Kašparová Leona Litomyšl-Polička Polička, Růžová 195, tel.: 775 724 524



Blahopřejeme i rodičům a jejich narozeným dětem. Přejeme hodně 
zdraví, štěs� a spokojenos�.

Srdečně gratulujeme všem spoluobčanům, kteří v letošním roce oslavili 
své životní jubileum. Do dalších let přejeme pevné zdraví, štěs�, pohodu 
a mnoho spokojenos� v osobním životě.

S P O L E Č E N S K Á    R U B R I K A

tisk ORFAST spol. s r.o. Ó

Vydává obec Květná pro své občany, náklad 250 ks

Povoleno okresním úřadem, referát kultury—16/R2—č. j. kult. /503/98.

Tento časopis prošel mírnou jazykovou úpravou.

Martina Svojanovská

Redakční rada ve složení: Ing. Petr Škvařil (605 246 880, starosta@kvetna.cz)


